

Title (en)

Device for making and dispensing foam.

Title (de)

Vorrichtung zum Erzeugen und Abgeben von Schaum.

Title (fr)

Dispositif de production et de distribution de mousse.

Publication

**EP 0530570 A1 19930310 (DE)**

Application

**EP 92113951 A 19920817**

Priority

CH 252791 A 19910828

Abstract (en)

[origin: JPH05270556A] PURPOSE: To conduct foaming with a simple structure in an apparatus that takes out liquid in a container in a foamed state using air as the medium by providing a structure of mixing chamber in the central opening of fixed part, and a screen-like refining element and a valve body thereon. CONSTITUTION: This apparatus 10 fits a mixing part 26 in an opening 20 provided at a fixed portion fitted into a neck 14 of a container 16, and inserts an end part of a tube 30 that reaches near the bottom of the container 16 into an opening 28 provided with longitudinal ribs formed in this mixing part 26. Also provided at the mixing part 26 is a mixing chamber structure 36 that disposes two mixing chambers 38, 40 back and forth and with a screen-like refining element 48 at upper part of this mixing part 26 as well as letting air and liquid paths 32, 34 empty into the first mixing chamber 38 which is a swirl chamber. Fined foam taken out herefrom spouts from an outlet 96 through a valve body 58, a path 66 and a screen 86. The valve body 58 is let open by bending downward when pressing an actuating element 70.

Abstract (de)

In den Stutzen (14) des Behälters (16) ist der Halterungsteil (12) eingesetzt, in dessen zentralen Oeffnung (20) sich der vom siebartigen Verfeinerungselement (48) überspannte Mischerteil (26) mit Mischkammern (38, 40) befindet. Am Verfeinerungselement (48) ist der scheibenartige Ventilkörper (58) angeordnet, der mit dem ringartigen Ventilsitz (60) zusammenwirkt. Zur Schaumentnahme wird das Betätigungsselement (70) hinuntergedrückt, bis der Anschlag (78) am Gegenanschlag (78') anliegt. Dadurch gelangt der Ventilkörper (58) unter gleichzeitigem Verbiegen des Verfeinerungselements (48) in Offenstellung und infolge des Ueberdrucks im Behälter (16) werden durch die Luftdurchlässe (32) Luft und den Flüssigkeitsdurchlass (34) Flüssigkeit in die Mischkammern (38, 40) hineingedrückt. Der dort gebildete Schaum wird beim Durchströmen des Verfeinerungselements (48) verfeinert. Auf dem Weg zum Auslass (92) gewährleisten der definierte Durchlass (74), die Stege (68,102), die Rippen (72'), das Sieb (86) sowie Schikanen im Ringkanal (96) eine optimale Schaumbildung und Abbremsung des Schaumes, sodass der Ueberdruck im Behälter (16) nicht beim Oeffnen der Ventilanordnung schlagartig absinkt. <IMAGE>

IPC 1-7

**B05B 7/00**

IPC 8 full level

**B05B 1/02** (2006.01); **B05B 7/00** (2006.01); **B65D 47/06** (2006.01); **B65D 83/16** (2006.01); **B65D 83/44** (2006.01); **B65D 83/14** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**B05B 7/0037** (2013.01 - EP US); **B65D 83/20** (2013.01 - EP US); **B65D 83/754** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] WO 9109682 A1 19910711 - WELLA AG [DE]
- [A] WO 9011236 A1 19901004 - PRAEZISIONS VENTIL GMBH [DE]

Cited by

US5725155A; WO9428759A1; WO9429031A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

**CH 680359 A5 19920814**; AT E119434 T1 19950315; DE 59201593 D1 19950413; EP 0530570 A1 19930310; EP 0530570 B1 19950308; JP H05270556 A 19931019; US 5255851 A 19931026

DOCDB simple family (application)

**CH 252791 A 19910828**; AT 92113951 T 19920817; DE 59201593 T 19920817; EP 92113951 A 19920817; JP 25214492 A 19920827; US 93393492 A 19920824